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Uit de RTG’s: De beschouwingen van Eef Brouwer 
 

 

Voorjaarsrapportage 2016 
De voorjaarsrapportage van onze gemeente sluit met een positief resultaat van€ 132.000, -. 
Het voordeel komt voornamelijk door de hogere OZB en door voordelen uit de algemene 
uitkering (gemeentefonds), dus meer geld van het Rijk. Is ook niet zo bijzonder nu het beter 
met onze economie gaat, is Den Haag ook weer richting de gemeenten wat scheutiger 
geworden, tenslotte zal er weer moeten worden geïnvesteerd. Wel valt op dat in sommige 
deelprogramma's grote afwijkingen (negatief) zijn t.o.v. de primitieve begroting. Een vraag 
richting de portefeuillehouder dat vanuit onze fractie dit zorgen baart, deed de 
portefeuillehouder af met de opmerking dat het niet voor niets de naam primitief heeft. Met 
name de deelprogramma's Organisatie, Verkeer & Openbare Ruimte, Ruimtelijke 
Ontwikkeling en Rhenense Publieksbalie wijken in totaal € 920.000, - negatief af t.o.v. de 
primitieve begroting. De Organisatie kost als wij uitgaan van de huidige cijfers t.o.v. de 
primitieve begroting de gemeente € 271.000, - meer op jaarbasis. Wij vinden dit zorgelijk. 
Tot nu toe sluiten alle jaarrekeningen van de gemeente met forse overschotten en is het niet 
ondenkbaar dat de jaarrekening 2016 van onze gemeente wederom met een positief saldo 
zal sluiten. Gelet op het aantrekken van de economie met betere vooruitzichten in de mei en 
september circulaires, zou het onze fractie verbazen als dit anders uitpakt. 
 
Op het gebied van duurzaamheid en milieu is de gemeente op de goede weg t.w.: CO2 
neutraal in 2025, het faciliteren van lokale duurzaamheidsinitiatieven, verduurzamen van de 
woningvoorraad. Op het gebied van Jeugd is een aanvullende toekenningsbeschikking voor 
twee jaar afgegeven voor de specifieke uitkering onderwijsachterstandenbeleid 2016 voor 
het uitvoeren van taallessen. Maatschappelijke Ondersteuning is bij de inkoop van de 
nieuwe Wmo producten voor 2016 is met zorgaanbieders een nieuw arrangementen- en 
tarievenstelsel ontwikkeld, dat meer flexibiliteit biedt. De aanbesteding welzijn duurde 
langer dan verwacht, de professionaliteit benodigd voor het versterken van deze 
infrastructuur is daardoor nog niet beschikbaar. De verwachting is dat deze na de zomer wel 
beschikbaar zal zijn. In het kader van het project Woon Bewust kunnen bewoners een 
aanvraag indienen voor een huisbezoek van een vrijwillige Woon Bewust adviseur.  
 



Perspectiefnota 2017 
De perspectiefnota 2017 informeert ons over de bestuurlijke ambities voor het jaar 2017 en 
wordt op hoofdlijnen inzicht gegeven in de ontwikkeling van de financiële positie van onze 
gemeente in de komende jaren. Verder zijn in de perspectiefnota uitgangspunten 
opgenomen voor het opstellen van de begroting 2017-2020. 
Helaas moeten wij constateren dat het financieel perspectief een tekort laat zien van 
€ 654.000, - in 2017 oplopend tot € 708.000, - in 2018 en uiteindelijk een tekort in 2020 van  
€ 336.000, -. Dit tekort wordt voor een belangrijk deel veroorzaakt doordat minder 
rentelasten worden afgewenteld op de exploitatie van de riolering, afval en de 
grondexploitatie. Daarbij kan de vraag gesteld worden of wel alle toegestane 
kostencomponenten aan riolering, afval en grondexploitatie zijn toegerekend, waar wij 
vanuit gaan dat dit wel zo is, echter het blijkt dat afval en riolering niet voor de volle 100% 
kostendekkend zijn, dus hier zou nog wat te halen moeten zijn. Dat zou wel betekenen dat 
de lasten voor de burgers dan hoger zullen worden. Dit is wat ons betreft niet de oplossing. 
Er zal meer gezocht moeten worden naar technische maatregelen en gekeken moeten 
worden naar de haalbaarheid van een structureel sluitende begroting. Hierbij kan 
o.a. gedacht worden aan het inzetten van de opbrengst van de precario kabels en leidingen, 
dat jaarlijks een substantieel bedrag is in de gemeentefinanciën, iets wat ook door het 
College naar voren is gebracht. Wij hebben het volste vertrouwen in het huidige College dat 
zij er alles aan zal doen niet de burgers met hogere lasten op te zadelen, maar eerst te kijken 
naar technische maatregelen. Buiten dat kan ook intern nog eens naar de kosten gekeken 
worden. Er is dus nog wel wat werk aan de winkel om de financiële positie van onze 
gemeente gezond te houden. Een uitdaging die wij niet uit de weg zullen gaan. 
 

Initiatiefvoorstel Winkeltijdenverordening 
Bij de behandeling van dit punt was tijdens de RTG geen gebrek aan belangstelling. Gelet op 
het publiek op de tribune is het een zeer beladen onderwerp, die de gemoederen binnen 
onze gemeente niet onberoerd laat. Vijf insprekers hebben zich gemeld, sommige op 
persoonlijke titel. De heer De Wilt van de VVD, initiatiefnemer, krijgt van de voorzitter als 
eerste het woord. Hij verteld wat de reden is dat de VVD met een initiatiefvoorstel komt de 
winkeltijden binnen onze gemeente op zondag te verruimen en geeft uitleg over de uitslag 
van de enquête. Uit de enquête komt naar voren dat 45% van de inwoners vindt dat het aan 
de winkeliers is om op zondag de winkel te openen. De meerderheid van het 
winkelpersoneel denkt hier heel anders over en wil niet op zondag werken. De algemene 
conclusie is dat 43% van het winkelpersoneel en 44% van de winkeliers vindt dat de winkels 
op zondag dicht moeten blijven. Bij de inwoners is dit 30% en 45 % van de inwoners is van 
mening dat de winkels op zondag open mogen zijn. 15% van de inwoners is neutraal. Dus 
hen maakt het niet uit als de winkels open of dicht zijn. 10% onderschrijft de stelling dat het 
goed is om de huidige situatie te handhaven van 12 zondagmiddagen per jaar dat de winkels 
open mogen. Na de heer De Wilt krijgt de heer van de Pas (burgemeester) het woord. Hij is 
van mening dat het college niet in de positie gebracht moet worden om een afweging te 
maken. Hij geeft aan de verordening duidelijk en helder te maken. Op een aantal punten is 
dit niet zo. Artikel 5 geeft te denken. 
Na de heer van de Pas krijgt de heer van de Staay het woord die het betreurt dat door de 
VVD geen bijstelling op de verordening is gedaan, terwijl hierom uitdrukkelijk is gevraagd. Hij 
vraagt zich af of de enquête wel representatief is, daar uit iedere straat in de gemeente 
Rhenen slechts een persoon zou zijn geënquêteerd en hij zet vraagtekens bij het bureau dat 



de enquête door studenten heeft laten afnemen. Hij vraagt de raad te kijken naar de 
representiviteit van de enquête en roept de raad op tegen het voorstel van de VVD te 
stemmen. 
De heer De Ree, de volgende spreker (lid van STERC), vraagt zich af wat het belang van de 
discussie is. Dit zet alleen meningen van de mensen op scherp. Er is een evenwichtige 
regeling en alleen door de vraag van de Jumbo om alle 52 zondagen open te mogen moet de 
regeling, althans dat is het voorstel, gewijzigd worden. Hij vraagt de raad het goede dat er nu 
ligt te heroverwegen. 
De heer van de Tang ook een van de sprekers houdt een vurig pleidooi en vindt het voorstel 
van de VVD niet respectvol. Het draait om de winkelier. De VVD is voor de winkeliers en die 
zitten niet te wachten op nog meer koopzondagen. Koopzondagen geeft niet meer 
omzetstijging, maar geeft omzetspreiding volgens de heer van de Tang. Hij haalt nog even de 
45% van de inwoners aan die aangeven dat de winkelier het zelf maar uit moet maken. Het 
beste wat Rhenen kan overkomen is om tegen het voorstel te stemmen. 
De heer van Huffelen haalt de bijbel en Luther aan en gaat daarbij de geschiedenis niet uit 
de weg. Buiten dat zegt hij dat onze grondwet de zondag openstelling niet toe laat. 
De heer Lauffer die namens STERC spreekt is van mening dat de ondernemers zelf willen 
beslissen of zij de winkel op zondag gesloten houden of open doen. In de huidige tijd is 
werken op zondag gebruikelijk. Er zijn diverse bedrijfstakken waar zondag gewerkt wordt. Hij 
pleit voor algehele openstelling. Er is geen enkele winkel die 52 zondagen per jaar open gaat. 
Buiten dat is het personeel beschermd via wetgeving en cao en men kan als men niet wil 
werken op zondag hiertoe niet worden verplicht. Wij leven niet op een eiland. Er zijn ook 
mensen die er anders over denken: wel op zondag winkelen, naar de kerk gaan of iets anders 
willen doen. 
 
Na deze avond die respectvol verliep, geeft de heer De Wilt aan dat het voorstel zal worden 
gewijzigd, zodat het helder is en het college niet in een positie gebracht wordt waar zij niet 
in wil belanden. Na de zomer zal het voorstel in de raad uitvoerig worden bediscussieerd en 
daarna zal er een besluit worden genomen. 
 
 
 
 

Uit de raadsvergaderingen van 14 juni 2016 door Ineke Holierook 
 

Het Museum 
Na lang zoeken, puzzelen en veel discussie heeft het college besloten 
om het museum te huisvesten in het Oude Raadhuis. Op deze manier 
wordt er een aantal problemen opgelost.  
Betere huisvesting voor het museum, een goede en vooral ook door 
de omgeving geaccepteerde invulling van het Oude Raadhuis en de 
mogelijkheid om werk te maken van een levendig museum kwartier 
in Rhenen. 
 
Het was wel even slikken voor het vrijwilligersbestuur. Zij hadden zich 
ingezet voor een nieuwe invulling van het huidige pand en het 



Rondeel. Het College gaat voor een bestemmingsverandering en afstoting van die panden. 
Het is de bedoeling dat er een andere bestemming  bijvoorbeeld wonen en/of 
maatschappelijke doeleinden komt voor de panden Het Rondeel en het  Rode Kruisgebouw. 
Naast het museum gaat ook de VVV naar het Oude Raadhuis met daghoreca 
(koffie,fris,broodje) en ook de trouwlocatie blijft in het Oude Raadhuis. 
Na een flinke discussie is de raad in meerderheid akkoord gegaan. 
 

De Jaarrekening 
Opnieuw laat de jaarrekening een flink overschot zien. Een structurele kwestie waar de raad 
zich niet vrolijk over maakte. De raad wist wel raad met de besteding van een deel van het 
overschot. Een fors deel ruim € 350.000 gaat naar de aanleg van een kunstgrasveld voor de 
Elsterse voetbalclubs. 
Een ander deel gaat naar de deelname in het Cultureel Jeugdfonds dat het mogelijk maakt 
om kinderen uit gezinnen met weinig inkomen deel te laten nemen aan muziek, theater ect. 
De raad ging met beide voorstellen akkoord. 
 
Een voorstel om geld in het Gevelfonds te stoppen om daarmee eigenaren een handje te 
helpen de gevels in de stad het wederopbouwkarakter te geven haalde het helaas niet. 
 
 
 

Uit de raadsvergaderingen van 28 juni 2016 dor Ineke Holierook 
 

Perspectiefnota en Voorjaarsrapportage 
Tja en dan gebeurde weer hetzelfde als de afgelopen jaren: een fors overschot op de 
Jaarrekening en een aankondiging voor fikse tekorten bij de behandeling van de 
Voorjaarsrapportage en Perspectiefnota. De portefeuillehouder Henk van den Berg van de 
VVD repte alweer over een commissie bezuinigingen! Dat kon niet bij de hele raad tot 
gejuich leiden. 
 
Een motie van het CDA waarin het college gevraagd wordt om in gesprek te gaan met 
stichtingen voor professionele kunstbeoefening om te kijken of in hun financiële behoefte 
kan worden tegemoetgekomen, heb ik gesteund. Voor een goed economisch en toeristisch 
klimaat is een ook professioneel cultureel klimaat onontbeerlijk. 
De motie werd raadsbreed aangenomen. 
 
Destijds is tijdens de bezuinigingen besloten om de indexering van de subsidie voor de 
verenigingen los te laten. Nu het sociaal domein hoofdpunt van het gemeentelijk beleid is, 
gaat dat echter knellen. 
Een amendement van de ChristenUnie draagt het college op om bij de opstelling van de 
begroting 2017-2020 opnieuw de subsidies te indexeren, 
Het amendement werd aangenomen. 
 
Een amendement van de ChristenUnie en D66 om nieuwbouw voor de Bantuinschool naar 
voren te halen werd verworpen. 
Wethouder De Heer heeft mij laten weten dat zij er zelf ook vaart achter wil zetten. 
 



Het is goed om te zien dat deze raad over het algemeen open staat voor zaken betreffende 
het sociaal domein en onderwijs en dat de positie van burgers met een smalle beurs goed in 
het oog wordt gehouden. 
 
Het was de laatste raadsvergadering voor het zomerreces, op 30 augustus is er weer een 
Ronde Tafel gesprek en op 13 september de volgende raadsvergadering. 
 
 
 
 

Column van de fractievoorzitter 
 

Boze burgers 
Ik heb bij de behandeling van de Perspectiefnota aandacht gevraagd voor de 30% boze 
burgers die er ook in onze gemeente zijn. Ons hele beleid is erop gericht om burgers bij de 
gang van zaken in onze gemeente Rhenen te betrekken, maar die Participatiesamenleving 
wordt niet door alle burgers ook als zodanig beleeft. Heel veel inwoners herkennen zich niet 
in ons beleid, kennen ons beleid niet en kennen en vertrouwen onze politici niet. 
In het Verenigd Koninkrijk hebben juist veel van deze burgers voor de Brexit gestemd. Boos, 
argwanend terug naar het veilige oude.  
Onze burgemeester heeft toegezegd aandacht aan dit fenomeen te zullen schenken. 
Onze partijgenoot Jacques Wallage leidt een commissie over dit onderwerp wat volgens 
onze burgemeester aan de orde kwam bij het VNG congres in juni. 
 
Ondanks alles wens ik U een mooie zomer toe. 
Ineke Holierook. 
 
 
 

O, ja voor degenen die niet zo vaak in/langs Vreewijk komen ..... 
Het schiet op! 
 
 
 

 
 



 
 
 

Wie doet wat? 
 

Fractie  
Ineke Holierook (vz), Engweg13, 3921 DN Elst, 0318-472885, e-mail holierook@planet.nl 

sociaal domein, welzijn, ruimtelijke ordening, volkshuisvesting; 
 

Fractievolgers 
Eef Brouwer, Franseweg 100, 3921 DK, Elst, 0318-470464, e-mail eef.brouwer.pvda@hotmail.com 

financiën (tevens lid auditcommissie en commissie bezuinigingen), binnenstad. 
 

Joyce Groothuijzen, 0641-918944, e-mail joycegroothuijzen@gmail.com bestuurlijke zaken en 
cultuur 
 

Afdelingsbestuur 
Voorzitter: Aart Schoenmaker, Bovenweg 49, 3911 SG Rhenen, 06-51195524 
e-mail aart.schoenmaker@wxs.nl 
 

Secretaris/webmaster: Jaap van der Heiden, Woudweg 47, 3921 CP Elst, 0318-471769; 06-45367689  
e-mail rhenen@pvda.nl 
 

Penningmeester: Mark de Bode, Ericalaan 27, 3911 XM Rhenen,tel. 0317-616542 
e mail  markdebode@gmail.com 
bankrekening: NL56RABO0135089298 
 

Leden: 
Joyce Groothuijzen, campagnecoördinator 0641-918944 
e mail joycegroothuijzen@gmail.com  
 

Marijke Guichelaar, Molenberg 39, 3911 PR Rhenen, 0317- 615465 
e mail m.guichelaar@ziggo.nl 
 

Afgevaardigden 
Klaas Hitman (congres)  
Aart Schoenmaker (gewest) 
Joyce Groothuijzen (gewest) 
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De webadressen zijn: Website: http://rhenen.pvda.nl/ 
 

Facebook: https://www.facebook.com/pvdarhenen 
Twitter:      https://twitter.com/PvdARhenen 
 

Google+:    https://plus.google.com/103336261116872711182/posts 
PvdA correspondentie/contactadres : Woudweg 47, 3921 CP Elst Utr 

rhenen@pvda.nl   http://www.rhenen.pvda.nl 
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